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Aanwezig: stemgerechtigd 

• Pascale De Coninck   

• Frieda Verdoodt   

• Tom Bosman  

• Louis De Pauw   

• Albert De Vis 

• Ludgarde Cleemput 

• Elwyn Moerenhout   

• Pierre Vanderborght   

• Freddy Vercauteren   

Aanwezig: niet-stemgerechtigd 

• Willy Van Mol   

• Sigrid De Backer   

• Sabine Caluwaert   

• Jan Couck   

Verontschuldigd 

• Erik Gyselinck   

• Lieve Maes 

• Vincent De Pauw 

• Martine Vanderstappen   

 

Agenda 

• Goedkeuring verslag 

• Wijziging rol Tom Bosman 

 

Verslag vergadering Adviescommissie Cultuur en 
Toerisme 

 

Datum: donderdag 27 augustus 2020 
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• Evaluatie reglement adviesraden en -commissies 

• Bespreking noodfonds 

• Tour Elentrik 

• Varia 

 

Agendapunt: Goedkeuring verslag 

Het verslag werd elektronisch goedgekeurd door de leden van de adviescommissie. 

 

Agendapunt: Wijziging rol Tom Bosman 

Tom Bosman is opnieuw stemgerechtigd in de adviescommissie. Zijn politiek mandaat werd vanaf januari 
stopgezet. 

Agendapunt: Evaluatie reglement adviesraden en commissies 

Het reglement wordt overlopen door de voorzitter.  
 
Opmerking bij artikel 4: 
Leden adviesraden en commissies worden benoemd door de gemeenteraad voor 6 jaar. Soms komt er 
nog een vraag om toe te treden, maar deze mogelijkheid is nu niet voorzien in het reglement.  
In de sportraad heeft zich dit voorgedaan en dit is via de gemeenteraad gegaan. Vraag om te voorzien dat 
dit kan gaan via de adviescommissie, zonder goedkeuring van de gemeenteraad. 
Voorstel om in het reglement te voorzien dat de adviesraden en commissies de mogelijkheid hebben om 
leden te coöpteren en dit ter kennisgeving aan de gemeenteraad voor te leggen. 
Voorstel om de eerste regel van artikel 4 ‘Voor elke adviesraad/adviescommissie wordt gestreefd naar 
een aantal tussen 10 en 20’ te wijzigen naar ‘Elke adviesraad/adviescommissie heeft een minimum van 10 
en een maximum van 20 stemgerechtigde leden’. 
 
Opmerkingen bij artikel 5, 7, 8, 9, 12, 13, 14, 18, 22, 23 
Telkens ‘commissie’ toevoegen bij adviesraad. 
 
Opmerking bij artikel 5: 
 
Er ontbreekt een woord bij ‘Uitzonderlijk, voor de wettelijk verplichte adviesraden (vrijetijdsraad, GECORO, 
milieuraad, LOK en jeugdraad) kan de rol van secretaris vervuld worden door deze contactpersoon binnen 
de gemeentelijke of OCMW-administratie, zonder evenwel stemgerechtigd lid te zijn.’ 
 
Opmerking bij artikel 6 
‘Naargelang het geval moeten zij eveneens voldoen aan bepaalde voorwaarden uit welke geleding 
(sporttak, werkgevers, werknemers, …) zij komen’. Wat zijn deze voorwaarden? Er zijn geen 
voorwaarden. Voorstel om deze zin te schrappen. 
 
Opmerkingen bij artikel 10  
e) ‘Bijzonder Comité sociale dienst’ toevoegen. 
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Voorstel om ‘De voorzitter verwittigt de betrokken persoon’ onderaan toe te voegen. 
Voorstel om ‘Elk lid van de GECORO die zonder verantwoording driemaal achtereenvolgens afwezig is, is 
ambtshalve ontslagnemend.’ te schrappen. Dit wordt al vermeld in d). 
 
Opmerkingen artikel 13 
Elke adviesraad kan ook samengeroepen worden op vraag van 
tenminste 1/3de van de leden van de adviesraad. Dit laatste schrappen. 
 
Opmerkingen artikel 14 
Een stukje toevoegen bij: 
‘Het ontwerpverslag wordt in de regel goedgekeurd op de eerstvolgende vergadering van de 
Adviesraad/commissie of elektronisch doorgestuurd ter goedkeuring. Daarna wordt het goedgekeurd 
verslag ondertekend door de voorzitter en de secretaris.’  
 
Opmerkingen artikel 19 
Artikel 19 wordt op dezelfde manier herhaald in artikel 24. Voorstel om daarom de eerste paragraaf in 
artikel 24 te schrappen. 
 
Opmerkingen artikel 21 
Het gemeentebestuur zal de adviesraad steeds minimaal een termijn van 1 maand geven te rekenen 
vanaf de datum van aankomst van de adviesvraag bij de adviesraad. Dit laatste schrappen. 
 
Opmerkingen artikel 25 
‘De algemene vergadering komt minimum tweemaal per jaar samen.’ Tijdens deze vergadering 
presenteert de stuurgroep de genomen adviezen en verwezenlijkingen die de werkgroepen hebben 
getroffen.’ Deze zinnen schrappen want dit is niet realistisch. 
 
Onderaan toevoegen: ‘De vergaderingen van deze stuurgroep zijn open vergaderingen waar elke burger 
zijn ideeën kan voorstellen.’ 
 
Aanvulling door de vrijetijdscoördinator: 
In het schema ontbreekt het DKO. Zij zitten nu al in de vrijetijdsraad, maar zijn nog niet vermeld in het 
schema. 

‘De stuurgroep van de vrijetijdsraad wordt gevormd door telkens twee afgevaardigden van de 
verschillende adviescommissies. Daarnaast zullen ook twee afgevaardigden gevraagd worden van de 
jeugdraad, adviescommissie senioren en de vrijwilligerswerking van het Archief. De afgevaardigden 
dienen stemgerechtigd te zijn.’ Dit laatste stuk toevoegen. 

 

Agendapunt: Variapunt – Erkenning van verenigingen 

Er wordt bij de aanvraag tot herkenning een gedetailleerde adressenlijst gevraagd van de leden van 
verenigingen. Tom Bosman ziet hierin wat problemen rond goedkeuring van de leden. Verenigingen 
mogen dit enkel doorgeven nadat leden hiervoor expliciet hun goedkeuring hebben gegeven. 
Sigrid merkt op dat er in principe niets gebeurt met deze gegevens. In het kader van erkenning van een 
vereniging, kan dit voor GDPR. In het verleden werden verenigingen erkend die bijvoorbeeld uit 2 
personen bestonden. Dit wil de gemeente in de toekomst vermijden door een zicht te krijgen op de 
ledenlijst. Het is ook belangrijk dat de meerderheid van de leden inwoners zijn van Opwijk. Door de 
adresgegevens krijgen we hier een zicht op. 
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Er kwamen al veel herbenoemingen binnen. Voorstel van Sigrid om een lijst te maken met alle aanvragen 
en info in bulk. Alle statuten doorgeven zou enorm veel tijd in beslag nemen. De adviescommissie gaat 
akkoord met deze werkwijze. 
 

Agendapunt: Variapunt - coronabevraging 

Er zijn 68 verenigingen die de bevraging hebben binnen gegeven. Veel verenigingen hebben gemiste 
inkomsten, maar door corona werd vaak ook minder uitgegeven omdat activiteiten wegvielen. 
Er was een groot verschil tussen sportverenigingen en socio-culturele verenigingen. Voor deze laatste is 
een grotere angst naar behoud van leden en zij vragen hierin ook wat advies. 
Velen gaven ook de vraag aan voor logistieke ondersteuning (vb. nadars, andere locaties) bij de 
coronamaatregelen. Ook de angst om geen sponsors meer te hebben in de toekomst speelt mee. 

Agendapunt: Variapunt – Red Alert 

Morgenavond kleurt het gebouw van Hof ten Hemelrijk rood voor de actie Red Alert. Dit doen we uit 
solidariteit met de evenementen- en culturele sector. 
Oproep aan verenigingen om activiteiten terug op te starten op een manier die coronaveilig is en 
beantwoordt aan de maatregelen.  
We moedigen ook iedereen aan om zich niet te laten afschrikken door de regels en de dienst vrije tijd, 
indien nodig, om advies te vragen als dit nodig is.  

Agendapunt: Tour Elentrik 

De deskundige cultuur stelt Tour Elentrik voor. 
Dit is een project waarbij oude en vuile nutsvoorzieningskasten woorden opgewaardeerd met een laagje 
kunst. Organisatie Treepack gaat samen met lokale creatievelingen en kunstenaars aan de slag om de 
kasten om te toveren tot prachtige kunstwerken.  
Dit idee leeft al een tijdje bij de dienst vrije tijd. Treepack biedt nu het ideale concept aan om hiermee van 
start te gaan. 
Tour Elentrik kan Opwijk op verschillende manieren positief beïnvloeden: 
- Het straatbeeld wordt verfraaid, wat de lokale economie en toerisme stimuleert.  
- Het veiligheidsgevoel in bepaalde buurten wordt verhoogd. 
- Het is een participatief project waarbij er kan samengewerkt worden met lokale organisaties en 
kunstenaars (vb. Tour en Taxus, Kunst in Lege Huizen, ...) 
- We bieden een platform van lokaal talent en kunstenaars 
- Via de pers komt Opwijk op verschillende momenten (begin, oplevering en inhuldiging) positief in de 
pers. 
De dienst vrije tijd stelt voor om in te stappen in het participatief project waarbij gewerkt wordt met de helft 
professionele kunstenaars (verbonden aan Treepack) en de helft lokale kunstenaars. Die lokale 
kunstenaars krijgen een workshop en begeleiding en kunnen zo mee aan de slag. 
We willen graag een route uitstippelen die ook binnen het traject van het kunstenparcours valt. Voorstel 
om in eerste instantie de wedstrijd en het budget (€ 20 000) van het kunstenparcours te integreren in Tour 
Elentrik. Dit kan eventueel nog aangevuld worden met wat budget van milieu en toerisme. 
Thema ‘natuur’ lijkt ons ideaal. Dit is tijdloos en er zijn veel mogelijkheden. Ook de dienst milieu kan dan 
betrokken worden. 
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Positief advies. De adviescommissie staat hier unaniem achter. Ze vindt dit een zeer waardevol project 
voor de gemeente. 

Agendapunt: Verdeling noodfonds 

De gemeente krijgt hier volledige autonomie, maar het doel is om in eerste instantie de verenigingen te 
ondersteunen. Dit gaan we ook doen. Voorstel verdeling: zie concrete informatie op aparte documenten in 
bijlage. 

1) Jeugd:  

Er werd al een bedrag uitgekeerd voor de jeugdkampen, op basis van ledenaantal. 

Nijdrop wordt apart bekeken. Er is ondertussen al een overleg geweest. Er zal in de toekomst ook maandelijks 
met hen samengezeten worden. Nosta is momenteel geïntegreerd in Nijdrop omdat ze hun muziekwerking niet 
volledig willen opgeven. Bedoeling is ook dat in de toekomst Nijdrop meer zal samenwerken met de gemeente. 
Dat werd dit jaar al gedaan voor de alternatieve zomerhappening en deze samenwerking verliep zeer vlot. 
Voorstel om aan Nijdrop 7000 euro te geven vanuit het Noodfonds. Afspraak is wel dat ze geen beroep kunnen 
doen op coronakosten. 

2) Sport: verdubbeling van de subsidietoelage. 
 

3) Socio-culturele verenigingen gaven aan dat hun activiteiten niet zijn kunnen doorgaan en dat ze vooral 
andere noden hebben. We hebben enkel de infrastructuur compenserende subsidies voor cultuur. Dit gaat 
om weinig verenigingen dus subsidies verdubbelen heeft hier weinig zin. 

 
4) Verenigingen kunnen ook coronakosten binnen geven. Dit zijn de meerkosten die ze moeten doen om de 

gewone werking te kunnen verder zetten. Hiervoor wordt een formulier ingevuld met bewijzen van betaling. 
 

5) Coronakosten en extra activiteiten: Hiervoor kan ook een aanvraagformulier worden ingevuld. Wie een 
evenement doet om de culturele sector te steunen (vb. een optreden) , kan een tussenkomst van 250 euro 
aangevragen. Voor risicogroepen is er nog een bijkomende tussenkomst van 250 euro. 

 
Opmerking over de bedragen bij de 3 indiendata. Moeilijk om vooraf in te schatten hoeveel budget er zal 
nodig zijn op elk moment. Kan er budget overgeheveld worden naar de volgende periode? 
Voorstel om bedragen zo te laten, maar budget moet kunnen overgeheveld worden en ook met 
terugwerkende kracht als er budget over is op een latere datum. Wanneer de gevraagde steun meer is dat 
het maximumbudget voor die periode, wordt een verdeelsleutel toegepast.  

 
6) Andere vormen van tussenkomst of ondersteuning: hier mogen verloren kosten ingevuld worden. Dit zal 

niet allemaal terugbetaald worden, maar als je evenement last minute wordt afgelast en je hebt hiervoor 
al kosten gemaakt (vb. affiches), kan dit eventueel gecompenseerd worden. 

 
7) Abonnementen voor gemeentelijke zalen zullen ook integraal terugbetaald worden. 

 
8) Compensatie cafetaria’s gemeentelijke concessiehouders. 

 

Verslag: Sabine Caluwaert 
 
 

Datum volgende vergadering: wordt later bepaald. 
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